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Juna 2016. godine počelo
pa prekinuto (problemi sa
imovinskim odnosima) pre-
kopavanje (širine 16-22 m,
dužine 240 m, dubine 3,5
m) u svrhu skretanja korita
Grabarske prema Kladu-
šnici da bi se nastavilo u ok-
tobru. Grabarska je kona-
čno skrenuta u novo korito
14. 10. 2016. (petak) prema
Kladušnici. Izvođač radova
bio je Ikankomerc, a maši-
nista Ismet Dizdarević
(1979. Donja Vidovska).
Promjenom lokalne vlasti
koncem 2016. dolazi do
komplikacija oko izbora iz-
vođača, nesporazuma oko
ponovnog prekopavanja i
asfaltiranja dijela ulice Zuh-
dije Žalića. Informacija o
trenutnom statusu projekta
nedostupna, navodno nije
verifikovana od Općinskog
vijeća!
Epilog ove priče tek slijedi.
Dugotrajne aktivnosti na iz-
mjenama i dopunama Pro-
stornog plana 2001.-2020.
pokrenute koncem 2012.
prema Programu rada Op-
ćinskog vijeća za 2018.
treba nastaviti u maju dono-
šenjem Odluke o izmjeni i
dopuni Prostornog plana
2019.-2034. i Odlukom o iz-
mjeni i dopuni Urbanisti-
čkog plana 2012.-2032.
Oklijevanja oko plansko ur-
banističke dokumentacije i
nerješeni imovinsko-pravni
odnosi na području Velike
Kladuše u značajnoj mjeri
usporavaju opći razvoj,
odvraćaju potencijalne inve-
stitore, predstavljaju pravo
carstvo za korupcije svih
vrsta!
Posebne priče su duple na-
plate (prije 1990-tih i poslije
2010-tih) naknada za zem-
ljišne parcele. U periodu
2013. do 09.11.2016. devet
osoba po sudskim presu-
dama ostvarilo je pravo na
naknade za zemljište u iz-
nosu od 422.213 KM naj-
manji iznos 1.797 KM i na-
jveći 150.012 KM).
Nije poznato koliko je po-
stupaka još u toku, ali Čar-
šijom kruže priče o fanta-
stičnim iznosima koji tek

treba da budu isplaćeni.
Sasvim je izvjesno da Pro-
gram rada Općinskog vijeća
za maj 2018. neće biti ispo-
štovan pa samim time ni
utvrđeni Nacrti navedenih
odluka iz prostorno urbani-

stičke oblasti. Ipak, nadati
se da će Kladuščani tokom
2018. moći participirati u
javnoj raspravi po navede-
nim odlukama. Malo je vje-
rovatno da će se artikulirati
prijedlozi da se na global-
nom prostornom planiranju
površina od oko 331 kv. km
„premreži“ šetnicama-bici-
klistikim stazama (posto-
jeće komunikacije i prečice)
koje bi od postojećeg starta
uz padinu prema Starom
gradu povezujući znameni-
tija mjesta (npr. mezarja>)
povezale pećinu Hukavice,
pa preko Krive bukve ili pre-
šle Kladušnicu, pa naseljem
Vejinac, Todorovo> Skoro
je nevjerovatno da će se
netko pojaviti prijedlogom
uređenja Gradskog parka
sa smislenim sadržajima
među kojima i mjesto da za-
jednički spomenik svim žr-
tvama svih vremena>
Gotovo utopijski su percep-
cije da bi „jezgro“ Velike
Kladuše trebalo imati impo-
zantnu „građevinu“ čija bi
arhitektura asocirala na
„sudar“ istočne i zapadne
civilizacije ili>

Šumatačke luke

Koncem 2011. i tokom
2012. kladuška javnost „uz-
nemiravana“ je budalašti-
nama oko „preuzimanje

Agrokomerca“ za koje sam
odmah u startu preko Re-
prezenT-a poručio (vidi: Tef-
tere koncem 2011. do maja
2012.) da se radi o povije-
snoj jalovini za ništa. Vese-
lje (preko 800 pisama na

sve adrese i bubnjanje na
prazno) se proteglo do
konca 2013. da bi se jedna
glupost zamjenila drugom,
izgradnja „novog“ Agroko-
merca početne predračun-
ske vrijednosti oko 27 mili-
ona eura na dodiru dvije ka-
tastarske oblasti (Šumatac i
Mala Kladuša) sa kona-
čnom „rezervacijom“ povr-
šine oko 400 dunuma.
Hopa-cupa, novi načelnik
Edin Behrić sa preko 13 hi-
ljada glasova iz oktobra
2012. pokreće svoju jalovu
administraciju (Jasmin Hu-
šić, Sabina Cerovac-Dura-
ković, Elvedin Miljković..)
sa podupiračima za sve i
svašta (Mirvet Beganović,
Muharem Ćerimović, Ha-
šim Grahović, Senad Ele-
zović, Rasim Kantare
vić...).
Rezultat besmislica Odluka
o izradi Regulacionog plana
„Šumatačke luke“ sa spi-
skom parcela (Sl. glasnik,
br, 8/13., te Javna rasprava
17. 06. 2015. u Vijećnici sa
23 prisutna među kojima i
Husein Đogić iz Šumatca.
Isti sastav lokalne vlasti po-
četkom 2014. proglašava
Strategiju razvoja 2014-
2023. u kojoj nema ni slova
o novoj lokaciji nove „poslo-
vne zone“ sa novim sadrža-
jima>
Vrhunac voluntarizma jeste

odgovor Jasmina Hušića:
„Analiza za mirkolokaciju
nije rađena jer nije ni oba-
vezna, a debata na savjetu
Mjesne zajednice Šumatac
nije zakonska obaveza>“.
Čemu onda služi čl. 73. Sta-
tuta Općine stav prvi: „po-
kreće i učestvuje u javnoj
raspravi kod pripreme i do-
nošenja urbanističkih pla-
nova na području mjesne
zajednice“? Zbog zaobila-
ženja navedenog stava Sta-
tuta i arogancije načelnika i
njegove administracije do-
lazi do krupnih nespora-
zuma, kao npr. kod lociranja
„Hairli česme“ u centru Vr-
nograča 2015.!

Kladuška
monografija

„Velika Kladuša
kroz stoljeća“,

1986.

Kazivanja o nastanku prve
„monografije“ Velike Kla-
duše 1980-tih su konfuzna.
Po jednim (npr. Mujo Ko-
štić i dr.) u početnom pe-
riodu bio je angažovan
Sulejman Smlatić ( ) kao
već dokazani autor prve
obimnije sistematske publi-
kacije (Kladuša i okolina“,
1976). Radi se o njegovom
magistarskom radu.
Zamagljeno je tko, šta, kako,
kada i zašto je učinio da se
projekt povjeri drugom au-
toru. Sakupljanje građe,
obrada, pripreme rukopisa,
printanje knjige „Velika Kla-
duša kroz stoljeća“ se
(ne)sumnjivo odugovlačilo
sve do februara 1986. kada
je Velika Kladuša već zaro-
nila u velike belaje. Nije bilo
nikakve promocije, a distri-
bucija se odvijala tajan-
stveno. Kasnije će se po-
javiti priče o oštećenjima
brojnih primjeraka uskladiš-
tenih u podrumu Općinskog
suda. Vrijednost „monogra-
fije“ je neupitna, a Kladu-
ščani još nisu odali javno
priznanje Aleksandru Rav-
liću (1929. - 2005.),

August 2018. godine
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AS Agro-Feniks, “novi početak” ili nastavak “stare prakse”?
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